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Dnr               -              -2005 
 
 
Sammanträdesdag   14 juni 2005 

 
 
 Till 
 Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 
 
 

Projekt inom ramen för Stadsdelsförnyelse 
__________________________________________________________ 

 
 
 

Förslag till beslut  
  

 
Stadsdelsnämnden godkänner utökning av pågående projekt inom ramen för 
stadsdelsförnyelse     

? Naturvårdsprojekt  
 

 
 

Stadsdelsnämnden avslår följande projekt.   
? Cirkusskola 
? Invandrarkvinnojour  
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Anders Meuller 
Stadsdelsdirektör 
                                                                     Sven-Göran Södergren 
                                                                     Avdelningschef Stadsdelsmiljö och Teknik 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sammanfattning 
 

Förslagen till insatser har processats fram via arbetsgrupperna inom stadsdelsförnyelse och 
presenterats på samverkansmötet den 27 april. 

 
            

 
1. Förvaltningen föreslår godkännande av utökning av pågående projekt    

? Naturvårdsprojekt, 2005 - 2006                     90 tkr / 2år 
 

    
 

 
2. Förvaltningen föreslår avslag av följande förslag till projekt 

? Cirkusskola, tre sommarlovsveckor     56 tkr  
? Invandrarkvinnojour, hösten 2205-dec 2006 (14 mån) 445 tkr 
 
 
 

Förvaltningen bereder följande förslag ytterligare 
Stall i parkleken Gulsippan, ca 1 mkr 
Film Hässelby på riktigt, 125 tkr 
ULTUR ungdomslots till ungdomsråd, 521 tkr 

     
  _____________________________________________________________________ 
 
 
 
 

Bilagor: 
Bilaga 1 Ansökningar / projektbeskrivningar till aprilmöte  
Bilaga 2 Anteckningar samverkans möte 27 april 2005 
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Bilaga 3 Anteckningar styrgruppsmöte 2 maj 2005  
 

 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för Stadsdelsmiljö och Teknik i samarbete med Barn-, 
Ungdom- och Skolavdelningen, avdelningen Individ och Familj Barn och Ungdom - Arbete 
och Bistånd samt avdelningen Individ och Familj Vuxen.   
Förslagen har också passerat styrgruppen för Stadsdelsförnyelse.  
  
Stadsdelsnämnden har t.o.m. maj 2005 fattat beslut om insatser för 29,6 mkr av de 33 mkr 
som stadsdelen har till sitt förfogande. 
Den sammanlagda summan för förslag från förvaltningen i detta tjänsteutlåtande uppgår till 
90 tkr fördelat på två år. 
Förvaltningen har varit återhållsamma i sitt tillstyrkande, och kritiskt granskat förslagen 
utifrån kriterier och mål samt utifrån förslagens positiva verkan på stadsdelens utveckling.  

 
 
 
 
 

Ekonomisk redovisning 
Hässelby-Vällingby har totalt beviljats 33 mkr för Stadsdelsförnyelsearbete 2003-2006. 

 
Redovisning tidigare nämndbeslut; 
Tidperiod  2003 2004 2005 2006 
Nämndbeslut 2003 10 4,9 mkr   
Nämndbeslut 2004 04  5,0 mkr 2,6 mkr 1,5 mkr 
Nämndbeslut 2004 05  0,6 mkr 0,4 mkr 0,4 mkr 
Nämndbeslut 2004 06  3,1 mkr 0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2004 08  0,6 mkr 0,1 mkr 0,1 mkr 
Nämndbeslut 2004 09  1,1 mkr 0,0 mkr 0,0 mkr 
Nämndbeslut 2004 10  0,6 mkr         0,5 mkr    _ 
Nämndbeslut 2004 11    _ 0,1  mkr    _      
Nämndbeslut 2005 01 _   0,1  0,9 mkr 0,9 mkr 
Nämndbeslut 2005 02 _   _ 1,0 mkr         1,2 mkr 
Nämndbeslut 2005 04   0,8 mkr 1,3 mkr 
   +______    +_____ +_____ +_____ 
Summa   4,9 mkr 11,1 mkr 7,3 mkr 6,3 mkr 
   
 
Den totala summan för beslutade projekt är 29,6 mkr, detta gäller projekt för hela 
verksamhetstiden 2003-2006. 

 
 

Redovisning aktuella förslag från Förvaltningen; 
Kostnad för aktuella projektförslag år 2005    0,045 mkr 
Kostnad för aktuella projektförslag år 2006    0,045 mkr 
     +______ 
        0,090 mkr 
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 SFNY projektet har förbrukat 8,6 mkr under 2003 och 2004, under 2005 planerar SFNY att 
förbruka 16,15 mkr och under 2006 8,25 mkr. Totalt 33 mkr. 
 
 

 
Förvaltningens redogörelse 
Nedan redovisade förslag till projekt som presenterades på samverkansmötet i april 2005.  

  
Förslag till insatser / projekt 
 
? Naturvårdsprojekt 90 tkr 2 år 
Projektet Naturvård samarbetar med Arbetsforum och projektet har pågått sedan våren 2004. 
Naturvårdsprojektet sysselsätter mellan 10 och 15 personer och leds av en projektledare. 
Syftet med projektet är att skapa arbetsträning och arbetstillfällen för arbetssökande, detta sker i 
samverkan med Avdelningen för Stadsdelsmiljö och Teknik samt med det lokala föreningslivet.  
Insatsen har främst handlat om förnyelse av den yttre kultur- och naturhistoriska miljön i Lövsta- 
Kyrkhamnsområdet samt Rosenträdgården på Riddersvik. Men även arbetsuppgifter såsom lokala 
insatser i t.ex. parker och lekplatser förekommer kontinuerligt. 
Naturvårdsprojektet önskar en utökning av resurserna, då driftskostnaden för den lokal som 
projektet delar i Råcksta inte täcks inom nuvarande budget. Projektet önskar 45 tkr per år - för 
2005 och 2006 -, totalt 90 tkr. 
 
Samverkansmötet tyckte att förslaget var bra.  
 
Förvaltningen stöttar förslaget då verksamheten fungerar bra och skapar arbetstillfällen för 
arbetssökande. Projektet har också ett bra lokalt samarbete med föreningslivet, olika lokala 
organisationer, Stadsdelsmiljö och Teknikavdelningen och Gatu och Fastighetskontoret.  
 
Projektet uppfyller kriterierna avseende skapa sysselsättning, trivsel och kultur samt öka områdets 
attraktivitet för boende. 
Projekttid 2005-2006 
Kostnad 90 tkr / 2 år 
Förvaltningen tillstyrker. 
 

 
 

? Cirkusskola 
Kostnad 56 tkr 
Förslaget kommer ifrån en grupp föräldrar i Smedshagen som bildat föräldraföreningen 
”Cirkusstjärnorna”. Föreningen önskar medel till en cirkusskola, som skall genomföras som en 
daglägerverksamhet under tre sommarlovsveckor, detta ska ske via Palles Cirkusskola.  
Cirkusskolan skall vara gratis och vända sig till barn från 7 år och uppåt, främst boende i 
Smedshagsområdet och som går i Smedshagsskolan.  
Palles cirkusskola har senaste året haft verksamhet terminsvis i flera skolor i Hässelby bl.a. 
Smedshagsskolan  
Nämnden har tidigare avslagit förslag om cirkusskoleverksamhet terminsvis riktat mot barn i 
Smedshagen, den ansökan skedde via skolan. 

 
Samverkansmötet ansåg att ansökan var väl tilltagen både vad det gäller ledar-, material- samt 
hyreskostnader. Mötet påpekade att verksamheten cirkusskola under senaste året fått mycket stöd 
från både förvaltningen och andra intressenter.  
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Mötet föreslog att deltagarna själva kunde gå in och betala viss del. Precis som man gör i andra 
områden, detta för att inte skapa en vanbild av Smedshagen som ett socialt utblottat 
bostadsområde. 

 
Förvaltningen ställer sig tveksam till förslaget dels beroende på att det saknas egen insats och att 
det inte finns någon samverkanspartner, förslaget liknar mer föreningsverksamhet.  
Förvaltningen är också tveksamma till att verksamheten främst riktar sig mot ett avgränsat 
bostadsområde, detta segregerar snarare Smedshagen än integrerar.  
Palles Cirkusskola bedriver idag verksamhet terminsvis i idrottslokalerna vid Hässelby 
villastadsskolan, Åkermyntans fritidsgård och i Smedshagsskolan, där förutsättningar finns att 
bedriva en integrerad verksamhet. 
Ekonomiskt sett anser Förvaltningen precis som samverkansmötet att kostnaderna är väl tilltagna.  
Förvaltningen har på olika sätt stöttat cirkusskoleverksamheten senaste åren, detta för att skapa 
förutsättningar att bedriva en integrerad verksamhet bl.a. via gratis hyra i Åkermyntans 
gymnastiksal samt kulturbidrag till materialinköp 2004 och 2005. Även Smedshagsskolan och 
Smedshagsgruppen (stadsdelsförnyelse) har stöttat cirkusskoleverksamheten i Smedshagen 
verksamhetsmässigt och ekonomiskt senaste året.  
Palles cirkusskola deltar med aktiviteter i flera stadsdelsförnyelseprojekt, familjekollo som riktar sig 
mot barn och ungdomar i Smedshagsområdet samt cirkusskoleverksamhet som ingått i 
Smedshagsgruppens verksamhet. 

 
Förslaget uppfyller mål och kriterier för stadsdelsförnyelse avseende kultur och fritidsaktivteter, 
samt att höja områdets attraktivitet för boende. Däremot kan förslaget ifrågasättas då det gäller 
integrationsarbetet i bostadsområdet, frågetecken finns även kring huruvida cirkusskolan  sker inom 
ramen för en förenings verksamhet. 
Projekttid sommaren 2005 
Kostnad 56 tkr 
Förvaltningen avslår 
 
 
? Invandrarkvinnojour 445 tkr 2 år(14 mån) 
Arbetsgruppen föreslår inrättandet av en ”invandrarkvinnojour” vars huvudmålgrupp främst skall 
vara utländska kvinnor eller kvinnor med invandrarbakgrund som blivit utsatta för våld.  
Verksamheten skall inleda ett samverkansarbete med berörda myndigheter och organisationer.  
Projektet önskar bl.a. bygga ett familjehem med fem platser i stadsdelen. Verksamheten skall vara 
öppen dygnet runt alla dagar med bl.a. telefonrådgivning och stödsamtal.  
Invandrarkvinnojourens upptagningsområde skall vara Hässelby-Vällingby men även närliggande 
stadsdelar så som Tensta, Rinkeby och Kista med många kvinnor med utländsk bakgrund skall vara 
upptagningsområde.  
Alla kvinnor skall vara välkomna till invandrarkvinnojouren men det skall ha en särskild inriktning 
mot kvinnor med invandrarbakgrund, då situationen för invandrarkvinnor är svårare än för svenska 
kvinnor enligt ansökan. 
Projekttiden skall inte vara begränsad. 
 
Samverkansmötet ställde många frågor kring varför det ska heta just ”invandrarkvinnojour” och 
varför inriktningen skall vara främst kvinnor med invandrarbakgrund och invandrarkvinnor. Varför 
denna inriktnings begränsning av målgrupp?   
Mötet frågade också om det geografiskt stora upptagningsområdet.  
Deltagarna på samverkansmötet undrade varför man inte samverkade mer aktivt med andra redan 
etablerade kvinnojourer. Mötet föreslog också samverkan med ”Gränslös vänskap Kvinnocenter i 
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Grimsta” som är en etablerad verksamhet som har många kontakter med kvinnor bl.a. med 
invandrarbakgrund.  
Frågor kom även upp hur verksamheten skall bära sig ekonomiskt med tanke på att verksamheter 
med liknade inriktning såsom brottsofferjouren i Spånga får stänga p.g.a. uteblivna bidrag. 
Deltagarna undrade också varför det bara fanns en tilltänkt finansiär, och varför man hade 
ambitionen att starta så stort. 
Mötet var inte eniga i sitt beslut, ett svagt ja och några nej. 
 
Förvaltningen ställer sig tveksam till förslaget, främst beroende på att Förvaltningen i dagsläget inte 
ser något behovet av en egen kvinnojour i stadsdelen, men Förvaltningen ser också problem med att 
finansieringen ej är tillfredställande samt att målgrupps inriktning är snäv. 
Då angränsande stadsdelar med kvinnojourverksamhet har svårt att fylla sina platser, är stadsdelens 
strategi att vid behov köpa in platser där. Utifrån detta anser Förvaltningen att det skulle bli 
problem för projektet att sälja in eventuellt tomma platser till andra stadsdelar.  
Förvaltningen förordar att skyddat boende helst ej sker i hemma stadsdelen. 
Förvaltningen anser att finansieringen ej är tillfredställande, förslaget kräver fler delfinansiärer som 
stöttar insatsen ekonomiskt initialt, men också på längre sikt där det ej finns någon finansiering 
överhuvudtaget. 
Förslaget saknar samverkanspartners kring finansieringen, och projektet uppfyller inte de riktlinjer 
för avgränsning i tiden eller har någon lösning på vem som täcker kostnaden för fortsatt drift.  
Osäkert om förslaget uppfyller stadens integrationsmål för stadsdelsförnyelse med tanke på den 
avgränsade målgruppsinriktningen. 
Förslaget uppfyller det övergripande målet om att minska skillnaderna mellan stadens stadsdelar 
gällande hälsa och trygghet för dess medborgare.  
Projekttid  okt 2005- dec 2006 
Kostnad 445 tkr  
Förvaltningen avslår 
 

 
 
 
 

Förvaltningens förslag 
  
I enlighet med redovisnigen ovan föreslås nämnden besluta följande; 

 
 

Stadsdelsnämnden godkänner följande förslag till utökning av projekt inom ramen för 
Stadsdelsförnyelse. 

? Naturvårdsprojekt                     90 tkr / 2år 
 

   
  

 
 
Stadsdelsnämnden avslår följande förslag till projekt 

? Cirkusskola     56 tkr 
? Invandrarkvinnojour   445 tkr 
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